
POGOVOR OB DESETLETNICI
Letos mineva deset let, odkar je začel delovati kulturni dom Španski

borci. Kako je prišlo do gradnje tega pomembnega kulturaega in
družabnega objekta, kaj se je v teh letih dogajalo v njem in kakšni so
načrti za naprej, smo povprašali direktoija kultumega doma Spanski

borci Branka Dobravca.
- Kako je prišlo do gradnje kultur-

nega doma Španski borci?
BRANKO DOBRAVC: Pred več

kot desetitni leti so bile v ljubljanskih
občinah navzoče težnje. ki so teme-
ljile na dejanskih potrebah, da bi
vsaka občina v Ljubljani imela svoj
družbeni dom za različne namene.
V Mostah se je med tukaj živečimi
španskimi borci porodila plemenita
zamisel, da bi tak objekt zgradili tudi
tu. Kmalu so se jim pridružili tudi
španski borci iz vse Slovenije. Kot
pobudniki gradnje večnamenskega
objekta so želeli, da bi se dom poime-
noval po njih, prihodnjim rodovom
v spomin.

- Kdo je financiral gradnjo kultur-
nega doma?

BRANKO DOBRAVC: Gradnjo
doma so v veliki meri financirala moš-
čanska podjetja. takratne družbeno-
politične organizacije ter občina.
Dom je bil svečano odprt pred dese-
timi Jeti in je prav hitro našel svoje
mesto v občini in mestu. Moram reči,
da je bila pametna odločitev gradnja
večnamenskih prostorov, še posebej
velike dvorane, ki je ravno pravšnja
za prireditev, ki so premajhne za Can-
karjev dom in prevelike za druge po-
dobne domove v Ljubljani. Mi smo
lahko dopolnitev Cankarjevemu
domu. s katerim tudi sodelujemo.

- Kaj se je ta leta dogajalo v Špan-
skih borcih?

BRANKO DOBRAVC: Dogajalo
se je veliko. tako da bom skušal zaob-
jeti dogajanja po dejavnostih. Svoj
namen je dom potrdil in upravičil
v občini in mestu. Tak dom nekako
presega občinske meje. tudi program-
sko se nismo nikoli zapirali vanje.
Najprej stno se ukvarjali s prirejanjem
in posredovanjem profesionalnih in
amaterskih kulturnih prireditev. Naša
vrata so vedno odprta vsem ljubitelj-
skim skupinam, saj pri nas nastopajo
številne take skupine tudi iz drugih
občin.

- Kako poteka gledališka dejav-
nost v domu?

BRANKO DOBRAVC: Gleda-
lišča pri nas večinoma gostujejo, saj
smo z lastno gledališko dejavnostjo

letos komaj začeli. Redni gostje so
vsa slovenska gledališča ter gledališča
iz drugih republik, predvsem iz Za-
greba, Beograda, Splita, Reke. Tuzle
in Sarajeva. Rdeča nit pa so in bodo
še naprej predvsem gostovanja s hu-
moristično-satiričnimi predstavami.
Slovenska gledališča nekako zane-
marjajo to zvrst. zato pa jo bolj
uspešno gojijo v drugih republikah.
Gostovanja zagrebških gledališč Ko-
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medija, Jazovac, Teatar u gostima in
drugih so zelo odmevna.

- Kakšen uspeh pa je požela vaša
prva predstava Razbojnik Rogovilež?

BRANKO DOBRAVC: Razboj-
nik Rogovilež je naš prvi gledališki
projekt. Uprizorili smo ga z dobršno
mero tveganja. saj za to nismo dobili
nobenih dodatnih finančnih sredstev,
vendar smo z več kot petdesetimi
predstavami že dobili povrnjen vlo-
ženi denar. Predvidevamo, da bomo
imeli približno sto predstav. Igralci so
profesionalci, s katerimi smo za pred-
stavo sklenili pogodbo. Pri drugih po-
dobnih projektih bomo ravnali
enako. Naš cilj je, da bi postali osred-
nje otroško gledališče in republiški

minister za kulturo nas pri tem pod-
pira. Na tem gledališkem področju je
v Sloveniji prava suša. Mi bomo po
svojih močeh skušali zapolniti to vr-
zel. Z Razbojnikom RogoviJežem
smo gostovali tudi v Murski Soboti,
na Vrhniki, v Idriji, Ilirski Bistrici,
Mengšu in povsod smo doživeli silovit
sprejem. Načrtujemo tudi turnejo po
slovenski in avstrijski Koroški.

- Katere dejavnosti še gojite?
BRANKO DOBRAVC: Močno je

zastopana glasbeno-plesna dejavnost
amaterjev in drugih, glasbenih šol in
plesnih skupin od folklore do moder-
nih eksperimentalnih skupin izraz-
nega plesa. Imeli smo nekaj mjuzi-
klov v ljubiteljski izvedbi, vendar zelo
kakovostne.

- Kako pa so zastopane druge de-
javnosti?

BRANKO DOBRAVC: V našem
likovnem salonu smo pripravili veliko
razstav ljubiteljskih in profesionalnih
slikarjev in kiparjev. Vsak dan pa
v naših prostorih potekajo vzgojno-
izobraževalni tečaji.

- Zadnje čase se uveljavljate tudi
v kongresni dejavnosti.

BRANKO DOBRAVC: Tako je.
Ta dejavnost je v našem domu zaži-
vela v pravem pomenu te besede šele
pred lanskimi volitvami. Gostili smo
različne stranke, gibanja. verske or-
ganizacije. V tem pogledu so naša
vrata odprta vsetn, saj imamo konku-
renčne cene najemnine.

- Na katere prireditve bi radi še
posebej opozorili?

BRANKO DOBRAVC: Zelo je
bilo obiskano predavanje dr. Antona
Trstenjaka »Kultura, umetnost in
njun sociološki pomen«. Pri nas je
imel prvi nastop tudi grof Nikolaj Tol-
stoj. Sicer pa imamo vsako leto občin-
ske proslave in koncerte naših vidnej-
ših ljubiteljskih skupin, kot so Papir-
niški pihalni orkester Vevče in har-
monikarski orkester Vide Pregarc.
Big bend RTV Slovenija je z dirigen-
tom Jožetom Privškom imel serijo
koncertov o zgodovini jazza. Organi-
zirali smo promenadne koncerte po
Ljubljani, na gradu in pred Prešerno-
vim spomenikom. Redno tudi sodelu-
jemo z ljubljansko Glasbeno mladino,
saj smo že štiri leta zapored organizi-
rali jesenske serenade v Jelovškovi
kapeli na Kodeljevem. Pomembno
mesto ima tudi naša humanitarna de-
javnost. saj sodelujemo pri organiza-

ciji humanitarnih prireditev Rdečega
križa za prizadete otroke, za otroke
obolele za rakom, za bolnišnice. Imeli
smo tudi prvi slovenski festival »Za-
pojmo. zaplešimo, zaigrajmo«, na ka-
terem so nastopili otroci iz vseh slo-
venskih zavodov za duševno in fizično
prizadete otroke. Naj opozorim, da
itnajo pri nas invalidi prost vstop na
vse prireditve. Posebej bi rad še opo-
zoril, da je pri nas potekal medna-
rodni festival zborovskega narečnega
petja, na katerem so nastopili zbori iz
Italije, Avstrije, Nizozemske. Fran-
cije in Slovenije.

- Kako pa je z zasedenostjo vaših
prostorov?

BRANKO DOBRAVC: Naši pro-
stori so vsak dan optimalno zasedeni.
tudi ob sobotah in nedeljah. Ob

koncu leta pa ugotavljamo, kaj vse se
je pri nas dogajalo. Včasih smo imeli
tudi tri predstave na dan. Če je treba,
za nekatere dejavnosti izpraznimo
tudi kakšno pisarno. Na leto imamo
približno 30.000 obiskovalcev.

- Kaj pa načrtujete v prihodnje?
BRANKO DOBRAVC: V načrtu

imamo redno sodelovanje z zamej-
skimi Slovenci, ki ga nameravamo še
okrepiti. V kulturnem domu bomo
uredili družabni kotiček z barom in
živo glasbo. Drugače pa večjih spre-
memb ne bo. Nadaljevali bomo z že
preverjenim konceptom. če se bo kaj
izživelo, pa bomo seveda to spreme-
nili. Za zdaj pa bomo le dopolnjevali
in izboljševali tisto, kar že imamo.
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